
 

Sprawozdanie z działalności  

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rzgowie za rok 2022 

 

 

1. Skład  Komisji  Rewizyjnej 

Komisja Rewizyjna w roku 2022 działała w następującym składzie: 

1. Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej - Zbigniew Waprzko 

2. Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej - Jan Spałka 

3. Członkowie  Komisji  Rewizyjnej    - Wiesław Gąsiorek 

          Jarosław Świerczyński 

          Kordian Skalski 

 

 

2. Posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

W roku 2022 odbyło się 7 posiedzeń Komisji Rewizyjnej, na których zajęto się poniżej 

wyszczególnionymi  tematami: 

 

- 19.01.2022 r.  

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej odbyło się w ramach posiedzenia wspólnego  Komisji Rady 

Miejskiej w Rzgowie, tj.: 

 - Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

 - Komisji Spraw Społecznych,  

 - Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów. 

W posiedzeniu oprócz członków poszczególnych komisji, udział wzięli; Burmistrz Rzgowa 

Mateusz Kamiński, Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Magdalena Górska, Kierownik 

Inwestycji Zbigniew Snelewski, Skarbnik Gminy Anna Czarnocka. 

Radny Rafał Kluczyński poinformował, że Komisja w dniu 22.11.2021 r. wypracowała opinię 

na temat projektu uchwały w sprawie uchwalenia WPF na lata 2022-2040 oraz w sprawie 

uchwalenia budżetu na rok 2022. Burmistrz Mateusz Kamiński przedstawił autopoprawkę do 

projektu WPF na lata 2022-2040. Wypracowana autopoprawka jest szczególna z uwagi na 

obowiązujące nowe przepisy dotyczące rozliczania podatku w związku z przyjęciem 

Polskiego Ładu a także z uwagi na rosnące ceny usług budowalnych, a także cen gazu i prądu. 

Skarbnik Anna Czarnocka potwierdziła, że opinia RIO zwraca uwagę na wzrost wydatków 

bieżących, które są wyższe niż dochody bieżące oraz kwestię zadłużenia gminy. 

Przygotowując autopoprawkę próbowano zejść z wydatków bieżących, ale nie udało się tego 

osiągnąć, druga kwestia to zadłużenie, które nie zostało zwiększone z uwagi na wprowadzone 

zmiany w autopoprawce. Na chwilę obecną planowany kredyt, który ma pokryć zadłużenie 

zostanie pokryty wolnymi środkami z lat ubiegłych w kwocie 8 mln zł. Największym problem 

są wydatki bieżące, które rosną. Członek komisji Jarosław Świerczyński uważa, że należy 

dążyć do zmniejszenia zadłużenia i starać się wypracować jak największą rozerwę środków 

na najbliższe lata. Radny uważa, że należy przeznaczyć również środki na kotrole czystości 

powietrza dronami. Członek komisji Kordian Skalski uważa, że kontrole powinny być 

prowadzone przez pierwsze trzy miesiące roku 2022, ponieważ jest szansa na uzyskanie 

dofinansowania w tym zakresie. Radny uważa, że statystyka dotycząca przeprowadzonych 

kontroli przez Urząd nie jest do końca prawdziwa, według jego obliczeń skala problemu jest 

duża i należy kontynuować kontrole. 

Radni poprosili o przeznaczenie środków usuwanie folii rolniczych i innych odpadów 

pochodzących z działalności rolniczej. Burmistrz obiecał, że podejmie ten temat. 

DRUK 13 



 

Burmistrz Mateusz Kamiński przedstawił autopoprawkę do projektu budżetu na rok 2022, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Kierownik Inwestycji Zbigniew Snelewski 

omówił autopoprawkę do projektu budżetu na rok 2022. Przewodniczący komisji Zbigniew 

Waprzko poinformował, że program Polski Ład jest właśnie konsultowany na etapie 

wojewódzkim z samorządami, radny zachęcił burmistrza aby 3 wziąć w nich udział. 

 

- 28.02.2022 r. 

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej odbyło się w ramach posiedzenia wspólnego  Komisji Rady 

Miejskiej w Rzgowie, tj.: 

 - Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

 - Komisji Spraw Społecznych,  

 - Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów. 

W posiedzeniu oprócz członków poszczególnych komisji, udział wzięli; 

Zastępca Burmistrza Rzgowa Monika Pawlik, Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 

Magdalena Górska, Główny Specjalista ds. pozyskiwania środków unijnych i zewnętrznych 

Marek Derski oraz pracownicy Agencji Wspierania Ochrony Środowiska z Poznania 

zajmujący się opracowaniem programów środowiskowych i Strategii Rozwoju Gminy. 

Na posiedzeniu omówiono projekty uchwał w sprawie:  

- przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Rzgów na lata 2021-2025 

z  perspektywą do roku 2030” wraz z prognozą oddziaływania na środowisko,  

-  przyjęcia „Aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Rzgów na lata 2021- 

   2027 z perspektywą do roku 2030”, 

- przyjęcia „Strategii Adaptacji do Zmian Klimatu Gminy Rzgów do 2030 r. z perspektywą  

   do roku 2050 – Miejski Plan Adaptacji, 

- przyjęcia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe  

  dla Gminy Rzgów na lata 2011 - 2026” aktualizacja z 2021 r.,  

- przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Rzgów na lata 2022 -2030. 

 

- 23.03.2022 r. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 

Rewizyjnej za rok 2021 oraz projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2022. 

Przyjęto ww. sprawozdanie oraz zatwierdzono projekt planu pracy na rok 2022. 

 

- 10.06.2022 r. 

Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Rzgów za rok 2021, wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, opinią RIO w Łodzi 

oraz sprawozdaniem finansowym za rok 2021, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z 

wykonania budżetu za  rok 2021. 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Rzgowie wypracowała wniosek o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Rzgowa. 

W ślad za powyższymi opiniami wypracowano odpowiednie projekty uchwał Rady Miejskiej 

w Rzgowie w tym zakresie.  

 

- 24.10.2022 r. 

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej odbyło się w ramach posiedzenia wspólnego  Komisji Rady 

Miejskiej w Rzgowie, tj.: 

 - Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

 - Komisji Spraw Społecznych,  

 - Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów. 



 

W posiedzeniu oprócz członków poszczególnych komisji, udział wzięli; 

Burmistrz Rzgowa Mateusz Kamiński, Zastępca Burmistrza Rzgowa Monika Pawlik, 

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego. Na posiedzeniu wspólnych komisji  

omówiono materiały na LII sesję Rady Miejskiej w Rzgowie. 

Projekty uchwał dotyczące Zespołu Żłobków Samorządowych Gminy Rzgów omówiły  

gł. specjalista ds. oświaty Marta Pietrusińska oraz inspektor ds. oświaty Paulina Biesiacka. 

Poinformowano również o rozpoczęcie działalności Żłobka w Tadzinie  1 grudnia 2022 r. 

Zmiany dotyczące WPF na lata 2022 - 2034 omówiła Pani Skarbnik Anna Czarnocka oraz 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Rolnictwa Justyna Błach w zakresie zmian 

dotyczących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 

Zmiany w budżecie Gminy Rzgów na rok 2022  omówiła Pani Skarbnik Anna Czarnocka 

oraz Kierownik Inwestycji Iwona Kowalczyk. 

Sprawy dotyczące miejscowego planu zagospodarowania omówiła Kierownik Referatu 

Gospodarki Przestrzennej i Rolnictwa Justyna Błach, natomiast gł. specjalista ds. planowania 

przestrzennego Agnieszka Krawiec wyjaśniła, że z uwagi na wyłączenie terenów rolnych 

klasy 3 z przekształcenia, należy podzielić plan na etapy, tak aby można było uchwalić 

chociaż część planu. 

W kwestii podatków Burmistrz przedstawił zestawienie  po stawkach obowiązujących  

i maksymalnych. Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji Marzena Surmacz dodała, 

że gmina Rzgów ma jedną z niższych stawek podatku w okolicy. Kierownik poinformowała 

również, że maksymalne stawki wzrosły o 11,8% w stosunku do maksymalnych stawek 

określonych na rok 2022. Członek komisji Jarosław Świerczyński uważa, że obowiązujące 

stawki są dobre i nie należy podnosić stawek z uwagi na lokujące się biznesy w gminie 

Rzgów. 

Radny Marek Bartoszewski uważa, że należy dostosować podatki do obecnych warunków. 

Radny Rafał Kluczyński również uważa, że należy podnieść stawki podatku, najlepiej o stopę 

inflacji. Komisja po krótkiej dyskusji zgodnie ustaliła, że należy podnieść obowiązujące 

stawki podatku o 11%. 

 

- 28.11.2022 r. 

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej odbyło się w ramach posiedzenia wspólnego  Komisji Rady 

Miejskiej w Rzgowie, tj.: 

 - Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

 - Komisji Spraw Społecznych,  

 - Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów. 

 

W posiedzeniu oprócz członków poszczególnych komisji, udział wzięli; 

Burmistrz Rzgowa Mateusz Kamiński oraz Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego. 

Na posiedzeniu wspólnych komisji omówiono materiały na LIV sesję Rady Miejskiej w 

Rzgowie. Projekty uchwał dotyczące Zespołu Żłobków Samorządowych Gminy Rzgów 

omówiły gł. specjalista ds. oświaty Marta Pietrusińska oraz inspektor ds. oświaty Paulina 

Biesiacka. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rzgów na lata 2022- 2034 jak i zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2022 omówiła 

Skarbnik Miasta Anna Czarnocka. Projekty uchwał dotyczące podatku rolnego omówiła 

Kierownik Referatu Marzena Surmacz. Kwota podatku rolnego na rok 2023 została ustalona 

na poziomie 74,05 zł/dt. Radna Anna Tumińska-Kubasa wyraziła opinię, że nie powinno się 

obniżać stawki podatku rolnego. Członek komisji Jarosław Świerczyński uważa, że powinno 

się przyjąć obniżoną stawkę podatku rolnego z 2022 r. podwyższoną o 11%. Kierownik 

Referatu Marzena Surmacz podkreśliła,  



 

że należy uzyskać pozytywną opinię Izby Rolniczej co do obniżenia podatku rolnego. 

Kierownik Referatu powiedziała, że na bieżąco podejmowane są działania weryfikacyjne 

budynków i działek  

w kwestii opodatkowania. Stawki od środków transportów nie zostały zmieniane od 2015 r. 

Członek komisji Jarosław Świerczyński zaproponował zwiększenie stawek o 11%.  

Projekt uchwały dotyczący przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Rzgów, omówił inspektor Matusz Szczepaniak, a szczegółowe problemy i fragmenty 

dyskusji w tym zakresie podejmowane przez poszczególnych członków komisji ujęte są  

w protokole z posiedzenia.  

 

- 07.12.2022 r. 

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej odbyło się w ramach posiedzenia wspólnego  Komisji Rady 

Miejskiej w Rzgowie, tj.: 

 - Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

 - Komisji Spraw Społecznych,  

 - Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów. 

 

W posiedzeniu oprócz członków poszczególnych komisji, udział wzięli; 

Burmistrz Rzgowa Mateusz Kamiński, Zastępca Burmistrza Rzgowa Monika Pawlik oraz 

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i jednostek organizacyjnych gminy. 

Na posiedzeniu omówiono projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rzgów na lata 

2023-2034 oraz projekt budżetu Gminy Rzgów na rok 2023. 

Radni otrzymali zestawienia wniosków do budżetu na rok 2023 złożone przez mieszkańców, 

radnych, sołtysów oraz projekty budżetu na rok 2023 poszczególnych jednostek 

organizacyjnych gminy Rzgów. 

Znaczną część dyskusji zajęły sprawy dotyczące funkcjonowania GOK w zakresie wydatków. 

Członek komisji Jan Spałka zapytał o stosunek procentowy opłat ponoszonych za zajęcia 

przez osoby uczestniczące a GOK. Burmistrz powiedział, że należy się zastanowić czy opłaty 

za zajęcia mają w całości sfinansować koszty zajęć czy mają być w ten sposób komercyjne 

czy jest to jednak dom kultury, który oferuje zajęcia dla naszych mieszkańców. Należy 

popatrzeć na uwarunkowania instytucji, nie na wszystkim da się zarobić, Członek komisji 

Jarosław Świerczyński zwrócił uwagę na wzrost wydatków na rok 2023 o 15%. Przychody z 

wynajmu i dzierżawy zmaleją w 2023. Księgowa GOK Edyta Najgebauer wyjaśniła, że plan 

finansowy był sporządzany na dzień zawartych umów. Trudno jest oszacować środki na rok 

2023, ponieważ nie wiadomo jakie umowy wynajmu będą zawarte. Wzrastają wynagrodzenia 

ponieważ dwukrotnie wzrasta w 2023 wynagrodzenie minimalne. 

Radny Radosław Pełka powiedział, że dotacja podmiotowa wynosi 440 tys. zł i czy nie można 

rozbić jej na dotacje podmiotową i przedmiotową (imprezy kulturalne powyżej 30 tys. zł.). 

Zastępca Burmistrza Monika Pawlik powiedziała, że należy pamiętać jakie są działania 

statutowe GOKu. Pewnych działań nie może wykonywać, dlatego zleca na zewnątrz. 

Dyrektor GOK Joanna Papuga – Rakowska powiedziała, że od kiedy jest dyrektorem nie 

zleca żadnej imprezy firmie zewnętrznej, wszelką organizacją imprez w gminie zajmują się 

pracownicy GOK. Jedynie niektóre usługi zlecane są firmom zewnętrznym. Przewodniczący 

Komisji Zbigniew Waprzko powiedział, że szerzenie kultury jest w zadaniach ustawowych 

gminy. Dyrektor GOK Joanna Papuga – Rakowska powiedziała, że dotacja celowa 

przeznaczona jest na dni Rzgowa i dożynki, pozostała dotacja jest podmiotowa w której 

zawierają się środki na pozostałe imprezy które nie przekraczają 30 tys. zł. Pani dyrektor 

prosi o nie zmienianie dotacji. Cała działalność statutowa zawarta jest w dotacji podmiotowej. 

 



 

W dalszej kolejności radni przeszli do omawiania projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rzgów na lata 2023-2034.  

 

 

3. Kontrole Komisji Rewizyjnej 

 

W roku 2022 Rada Miejska w Rzgowie nie zleciła żadnej kontroli Komisji Rewizyjnej.  

 

 

 

 

 

 

Rzgów, dn. 21.03.2023 r.    Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej  

            

Zbigniew  Waprzko 

 

 


